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In deze discussiebijeenkomst zijn 2 zaken aan de orde geweest:  
 

• Het Sociaal Rapport, samengesteld door het Onderzoeksbureau CWZ; 
• De Contourennota Cultuur, Welzijn en Zorg (CWZ). 

 
Sociaal Rapport 
Voor de samenstelling van het Sociaal Rapport heeft het onderzoeksbureau CWZ niet zelf onderzoek 
gedaan, maar heeft bundeling van informatie plaatsgevonden.  
Het is de bedoeling dat het Sociaal Rapport om de 4 jaar wordt uitgebracht. Dit is het eerste, dus kan 
het gezien worden als een soort 0-meting. De effecten van beleid zijn vooralsnog niet te overzien. 
 
Het Sociaal Rapport wordt toegelicht door Hugo Parker Brady van het Onderzoeksbureau CWZ (zie 
bijgevoegde sheets). 
Hierna wordt gelegenheid geboden tot discussie over de inhoud van het Sociaal Rapport. 

 
De heer Beumers merkt op dat zelfbewustwording bij jongeren belangrijk is. Jongeren zijn niet 
weerbaar genoeg voor dingen die ze meemaken in hun leven.  

 
Mevrouw Pannekoek wil weten of het mogelijk is dat het Sociaal Rapport van Drenthe wordt 
vergeleken met die van andere provincies. Haar vraag is of het mogelijk is om regio’s met elkaar te 
vergelijken, bijvoorbeeld de Achterhoek met Zuid-Oost Drenthe. De heer Parker Brady antwoordt dat 
dat wel mogelijk moet zijn.  

 
Een aanwezige in de zaal vraagt of dit Sociaal Rapport ook opvallende gegevens heeft opgeleverd. 
De heer Parker Brady antwoordt dat met de samenstelling van het Sociaal Rapport geen nieuwe 
gegevens boven tafel zijn gekomen. Wel staan ze nu voor het eerst op een rij. Wat hem wel heeft 
verbaasd is dat er een tekort is aan woonvoorzieningen voor ouderen en gehandicapten.  

 
De heer Schaap merkt op dat de sociaal economische omstandigheden in Drenthe relatief laag zijn. 
Wat hem echter ook interesseert is hoe inwoners van Drenthe de leefbaarheid ervaren. 
De heer Parker Brady antwoordt dat dit een belangrijk punt is, maar dat dit niet in het Sociaal Rapport 
naar voren komt. De structuur wordt vaak als een probleem gezien. De heer Zomer reageert hierop 
door te zeggen dat mensen heel gelukkig kunnen zijn, ondanks hun werkloosheid, overgewicht en 
drankprobleem. 

 
Mevrouw Kempe vraagt of er ook onderzoek is gedaan naar emigratie en immigratie. De heer Parker 
Brady antwoordt dat dit niet is weergegeven in dit onderzoek, maar veel jongeren trekken weg uit de 
provincie omdat er binnen Drenthe relatief weinig mogelijkheden zijn voor hoger onderwijs.  

 
Als highlight kan ook nog worden aangemerkt, en dat is een verontrustende uitkomst, dat het aantal 
psychische klachten onder meisjes in Drenthe hoger is dan onder jongens.  

 
 
 



Contourennota Cultuur, Welzijn en Zorg 
 

Met betrekking tot de Contourennota merkt mevrouw Haarsma op dat er hard aan is gewerkt. Nu ligt 
er een plan op hoofdlijnen en ze is benieuwd wat de commissie ervan vindt. Verder vindt mevrouw 
Haarsma dat de Contourennota spoort met het Sociaal Rapport. 

 
De gedeputeerde zou het plezierig vinden als de commissie aanwezig zou zijn bij het publieke debat. 
Het contourenprogramma kan volgens haar gezien worden als een soort sociale agenda. De 
speerpunten van het collegeprogramma hebben gediend als uitgangspunten voor de Contourennota.  
Ter informatie meldt de gedeputeerde nog dat eind april het concept van de Contourennota klaar is. In 
juni wordt het behandeld in de commissie CW en in november bestaat de mogelijkheid voor inspraak. 
De gedeputeerde heeft nog wel wat vragen voor de commissieleden: 

- Wat vindt de commissie van de programmalijnen? 
- Het doelgroepenbeleid is verlaten, er is nu gekozen voor een integrale benadering; wat vindt 

de commissie daarvan? 
- Het rapport is geschreven op Drentse schaal. 
 

Mevrouw Pannekoek merkt op dat de commissie zich moet afvragen wat ze wil bereiken met de 
Contourennota. Ook moet er nadien geëvalueerd worden. De weergegeven beoogde 
maatschappelijke effecten uit de Contourennota spreken de VVD aan. Het feit dat het college is 
afgestapt van het doelgroepenbeleid spreekt de VVD ook aan. Dit sluit namelijk aan bij de integrale 
benadering van het college. 
 
Er bestaat nog onduidelijkheid over het feit of de herziening van het subsidiebeleid voor of na de 
vaststelling van de Contourennota plaatsvindt. De gedeputeerde antwoordt dat dit gelijke tred houdt.  
 
Een commissielid doet de suggestie om bij hoofdstuk 3 onder rol van de provinciale overheid een 
extra stip te plaatsen met de gemeenten die groter zijn geworden.  
 
De heer Zomer meldt dat ook in de Contourennota de leefstijl wordt gemist, net als in het Sociaal 
Rapport. Hij doet de suggestie om dit in de commissie te bespreken. Volgens de gedeputeerde is dit 
echter al meegenomen in programmalijn 3. 
 
Mevrouw Goudriaan vindt dat de vraagtekens bij programmalijn 4 achter armoedebestrijding weg 
moeten en dat er aandacht besteed moet worden aan huiselijk geweld bij allochtone vrouwen. GS 
geeft echter de voorkeur aan een integrale benadering. Ook is armoedebestrijding veelal gemeentelijk 
beleid. De heer Schaap vindt dat armoedebestrijding door de provincie zich vooral richt op werk, 
onderwijs en arbeidsmarkt. Op die manier kan de provincie een bijdrage leveren aan 
armoedebestrijding.  
 
Mevrouw Kempe mist in de Contourennota het preventieve verhaal voor jongeren. Er dient aandacht 
te worden besteed aan de oorzakenkant. 
 
De conclusie van de voorzitter aan het einde van de bijeenkomst is dat de programmalijnen uit de 
Contourennota breed worden ondersteund door de commissieleden. 
 
 
 
 
Bijlage: Presentatie onderzoeksbureau CWZ 
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